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Protokół  

z XXXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 24 stycznia 2018r. 

Posiedzenie XXXIV Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

 Przewodniczący Rady Gminy 

Sadlinki Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXXIV Sesję Rady Gminy 

Sadlinki”. 

 Przewodniczący Rady Gminy przywitał P. Wójt, Kierownika działu Rozwoju               

i Obsługi Klienta Polska Spółka Gazownictwa – Sulińską – Bogusz Renatę, Grabowskiego 

Sławomira,  radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 13 radnych  w związku z czym 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki stwierdził prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

W. Berent – Przewodniczący Rady – odczytał porządek obrad. 

E. Krajewska – Wójt – to był błąd, że podaliśmy do porządku obrad uchwałę do 

jednego roku a to decyduje Wójt. Nie jest konieczne podejmowanie uchwały. 

Radni jednogłośnie głosowali za wykreśleniem pktu 8. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Oddziału Zakładu Gazowniczego w Gdańsku. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji stałych Rady Gminy Sadlinki na 

2018r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Sadlinki na 2018r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących własność 

Gminy Sadlinki na okres do 3 lat. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze umowy 

dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Sadlinki na okres     

1 roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach dla bezdomnych, nie będących 

jednostkami organizacyjnymi gminy Sadlinki a realizujących zadania własne gminy   

w zakresie udzielania schronienia osobom tego pozbawionym, w tym bezdomnym, 

które ostatnie miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy Sadlinki. 

10. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIII  Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 
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Ad. 2.  

R. Sulińska – Bogusz – Kierownik Działu Rozwoju i Obsługi Klienta Polska Spółka 

Gazownictwa -  podziękowała za zaproszenie. Dodała - P. Wójt zaszczyciła nas swoją 

obecnością,  podkreślała walory gminy. Przedstawię, czym jest spółka gazownictwa. 50% 

gazyfikacji gminy na terenie działania oddziału. Wiele gmin nie jest możliwe do 

zgazyfikowania. W obszarze działania jest 95 gmin. W zeszłym roku zwróciliśmy się do 

wszystkich władz gminnych na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim o to, że mamy nową 

technologię w oparciu o skroplony gaz ziemny, który nie wymaga budowy długich odcinków 

sieci gazowych i to jest szansa dla niektórych gmin, które są bardzo daleko oddalone od sieci 

gazowej, gdzie budowa stacji gazowych jest bardzo droga. Państwa gmina zgłosiła się i taki 

list intencyjny z nami podpisała. Pokłosiem tego listu jest przedstawienie analizy jaką 

wykonaliśmy. Mamy gminy, które podaliśmy do 2020 r. tj. gmina Skórcz i Smętowo, na które 

chcemy zdobyć dofinansowanie unijne. Nasze projekty są projektami oczekującymi. 

Wykonaliśmy analizę gm. Sadlinki. Analizowaliśmy możliwość zgazyfikowania. Warunki 

ekonomiczne – my jesteśmy przedsiębiorstwem, które buduje sieci. Budowa sieci gazowej 

powinna się zwrócić w ciągu 20 lat. W rachunkach za gaz nasz udział wynosi 0,30 zł za m
3 

gazu
 
. Jeżeli chodzi o państwa gminę, z przykrością informuję, że potencjał odbiorców  gazu 

w waszej gminie jest zbyt mały. Gmina Skórcz ma IGLOTECH. Gmina Smętowo niestety już 

wymaga wsparcia unijnego. Jeżeli chodzi o analizę, to głównie chodzi o miejscowość 

Sadlinki, robiliśmy koncepcję. Musielibyśmy 1,5 km wykonać przez Grabowo, nie byłoby 

ciśnienia ze względów technicznych. 

Grabowski Sławomir – Doradca ds. rozwoju -  były brane pod uwagę dwa warianty, 190 

odbiorców, grupy odbiorców przemysłowych, braki 1,5 mln sieci. Przedstawił prezentację 

dotyczącą nitki i koszty wynikające z budowy. Same przyłącza rzędu 0,5 mln, żeby 

inwestycja się spięła 1,6 mln. Potencjał niestety jest niewystarczający. Musi  być pozytywny 

wynik efektywności. Niestety, za mało jest odbiorców i w przypadku gm. Sadlinki za mało 

dużych odbiorców. 

J. Gutmański – radny – czy brana była pod uwagę możliwość częściowej odpłatności przez 

konsumenta?  

R. Sulińska – Bogusz – nie ma takiej możliwości, jedynie wsparcie finansowe do projektu 

albo pomoc publiczno – prawna, środki unijne. Odmowa przyznania warunków przyłączenia. 

Jeżeli będą dalsze możliwości korzystania z funduszy unijnych będziemy państwa gminę brali 

pod uwagę do wsparcia unijnego. 

J. Gutmański – radny – jesteśmy gminą rozwijającą się, w przyszłości mieszkańców w 

naszej gminie będzie przybywać. 

R. Sulińska – Bogusz – plany mamy pięcioletnie, po tym czasie analizujemy ponownie, co 

się zmieniło, jaki mamy potencjał. 
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M. Tadejewski – radny – w którym regionie są takie rejony, co robicie, że pracujecie od 

ręki? 

R. Sulińska – Bogusz – regulator dokładnie określi, nie ma globalnego podejścia. Tam, gdzie 

jest sieć, rozbudowa jest możliwa. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy w poprzednim rozdaniu unijnym były środki na 

taki rozwój sieci gazowych na terenie naszego województwa, czy to były duże środki? 

R. Sulińska – Bogusz – 500 mln jest w chwili obecnej. Zgłoszonych potrzeb jest na 7 mld. 

E. Krajewska – Wójt – była taka możliwość w 2014 roku – byliśmy w planie państwa 

spółki, były zbierane deklaracje, spotkania. Co się zmieniło? Czy ta weryfikacja wykluczyła 

nas z tego? Gmina Ryjewo chyba taką szansę ma. 

R. Sulińska – Bogusz – w ramach planów pięcioletnich uszczególnimy, wskazujemy 

obszary. Nie ukrywam, nasza taryfa od dwóch lat jest zamrożona, nie ma wzrostu cen,  rośnie 

nakład. Zgłaszaliśmy do 2014 roku waszą gminę. Otrzymaliśmy cztery zadania a mamy 93. 

Gmin nie zgazyfikowanych w Polsce jest bardzo dużo. Dotychczas w jednej gminie nie udało 

nam się pozyskać efektywności. Miejscowość  Ryjewo znajduje się między dwoma 

gazociągami na których są spadki ciśnień. Położenie techniczne tych gazociągów zapewnia 

możliwość dostaw.  W państwa gminie jest wystarczające ciśnienie. 

L. Ramza – Dudek – radna – wspomniał Pan, że gmina może zyskać na efektywności 

ekonomicznej poprzez odstąpienie  od pobierania opłat za zajęcie pasa drogowego, czy te 

czynniki muszą być? 

S. Grabowski – to jest ok. 2,5 mln. 

E. Krajewska – Wójt – każdy wariant się rozpatruje, żeby zachęcić inwestora ale dlaczego 

tylko Chojnice? 

R. Sulińska – Bogusz – to nie jest problem tylko tych opłat. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – gdybyśmy mieli gaz, to dla inwestorów byłoby 

atrakcyjniej. Czy w ramach walki ze smogiem,  są przewidziane jakieś projekty, czy 

możliwości. Gaz zaraz za prądem jest jednym z najczystszych źródeł energii. 

R. Sulińska – Bogusz – są programy regionalne na wyspy energetyczne. U państwa takiej 

możliwości nie ma. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy m
3
 gazu ziemnego jego cena jest porównywalna 

do  LNG? 

R. Sulińska – Bogusz – LNG to jest tylko technologia, dla odbiorcy jest to samo. 

J. Piskor – radny – to po co to Świnoujście, że tam się ściąga ten gaz a my nie mamy. 
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R. Sulińska – Bogusz – można, jak najbardziej, Świnoujście jest po to, że udział gazu ze 

strony rosyjskiej 30% do 70%. 

J. Piskor – radny – to w Świnoujściu a nie można bliżej? 

R. Sulińska – Bogusz – to nie chodzi o bliskość dowozu. Bierzemy pod uwagę ceny 

infrastruktury a nie gazu. Najdroższe to jest wybudowanie stacji gazowej i gazociągu. 

A. Wiśniewski – sołtys – rozmawiamy o Sadlinkach a ja mieszkam w Grabowie. Jeżeli by 

„lokomotywa” w Nebrowie, to dokąd trzeba by się było cofnąć? 

R. Sulińska – Bogusz – 1,5 km. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli będzie dalej taka polityka państwa, że ten węgiel będzie 

strasznie drożał, czy będą jakieś programy? 

R. Sulińska – Bogusz – w miejscowości Sadlinki przyjęliśmy, że 189 gospodarstw 

ogrzewanych gazem chciałoby się podłączyć. 

E. Krajewska – Wójt – gdybyśmy zrobili ankietę, czy to będzie brana pod uwagę? 

R. Sulińska- Bogusz – oczywiście, to jest otwarty temat. Mam nadzieję, że spotkamy się z 

innymi informacjami. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i wyczerpujące 

wypowiedzi. 

Ad. 3.  

J. Piskor – radny – ja podtrzymuję swoje interpelacje, które złożyłem na komisji. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – w zeszłym roku był robiony przegląd gwarancyjny 

remontu drogi, asfaltu w kierunku kościoła, zbocza są bardzo wysokie. Była mowa o 

naprawie parkingu tym przy straży, przy kościele, chodzi głównie o krawężniki. Na stronie 

BIP pojawiły się informacje – plan inwestycji na 2018r., tylko drogi, co z innymi 

inwestycjami. Chodzi mi przede wszystkim o pompy ciepła w szkole.  

Czwarte moje  pytanie – w zeszłym roku podejmowaliśmy uchwałę o przystąpieniu do tego 

projektu o zakupie sprzętu dla ochotniczych straży pożarnych Ryjewo, Sadlinki, Gardeja – 

chodzi mi o stan realizacji tego projektu. 

Ad. 4.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. Omówiła wniosek 

dotyczący Centrum Usług Społecznych. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy ta rehabilitacja w ramach funduszu NFZ, czy 

prywatnie? 
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E. Krajewska – Wójt – wspomniałam na komisjach, że to będzie dla osób uczęszczających, 

później dla społeczności lokalnej. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – czy w Medipunkcie świadczą usługi tylko prywatnie? 

E. Krajewska – Wójt -  nie wiem dokładnie, jedynie wiem to, że chcieliby w przyszłości 

przyjmować przez NFZ. 

Ad. 5. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie planu 

pracy komisji stałych Rady Gminy Sadlinki na 2018r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXIV/209/2018 w sprawie planu pracy komisji 

stałych Rady Gminy Sadlinki na 2018r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXIV/210/2018 w sprawie uchwalenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sadlinki na 2018r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

E. Krajewska – Wójt – to jest jednak ta działka 81/9 ale dzierżawa. Ta działka nie jest 

uprawiana przez tą osobę,  będzie wydzierżawiona do 1,5 do 2 lat. Musimy jednak tą drogę 

koniecznie zrobić. Nie wiem,  czy dobrowolnie, czy pójdziemy do sądu. Sprawa 

wydzierżawienia nie blokuje sprawy zakupu. Cena tej działki jest bardzo wysoka ponad 

80.000 zł. 

L. Ramza – Dudek – radna – ja rozumiem, że to nie blokuje sprzedaży ale możemy w takim 

stanie prawnym wydzierżawić bez dojazdu? 

E. Krajewska – Wójt – tak, wiemy, że ta działka jest wydzierżawiana, my procedurę 

musimy rozpocząć. Myślę, że wcześniej czy później ona znajdzie chętnego. Żaden notariusz 

nie podpisze aktu notarialnego. 

L. Ramza – Dudek – radna – czyli na cele rolnicze? 
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E. Krajewska – Wójt – w umowie dzierżawy jest wysokość czynszu obliczana na podstawie 

klasy gruntu 1q pszenicy i wg tego ustala się wartość dzierżawy. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXIV/211/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Sadlinki na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny - odczytał uchwałę Nr XXXIV/212/2018 w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach 

dla bezdomnych, nie będących w zakresie udzielania schronienia osobom tego pozbawionym, 

w tym bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

Za przyjęciem  protokołu z obrad XXXIII  Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 10. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o psy wałęsające się, są sołtysi, czy chcemy zaprosić 

sołtysów na komisje? Zaprosimy przedstawiciela posterunku, p. weterynarz. Płacimy 

ogromną sumę na bezpańskie psy. My pewnie złotego środka nie znajdziemy ale musimy 

rozmawiać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – zaprosimy wszystkich sołtysów, kto z państwa 

sołtysów będzie miał taką wolę, to oczywiście tak. 

E. Krajewska – Wójt – nie jest możliwe pod względem prawnym wywożenie śmieci przez 

gminę z cmentarza parafialnego. Zwrócę się do mecenasa o opinię w tej sprawie. Jeżeli 

chodzi o pobocza, to gwarancja nie obejmuje wysokości poboczy. Mamy problem ze 

zbieraniem poboczy. Złożę ponowne pismo  o pobocza,  droga ulega degradacji. Jeżeli chodzi 

o parking, nie miałam w protokole odbioru drogi, że parking ta firma miała naprawić. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – była mowa na sesji. Chodzi o chodnik od gminy, do 

samego kościoła Zarząd Dróg Wojewódzkich robił drogę i chodnik, zniszczyli od sztaplarek. 

Zaraz była nasza interpelacja po tych zniszczeniach. 

E. Krajewska – Wójt – ja się do tego odniosę na następnej sesji. BIP – nie wiem o jakie 

inwestycje chodzi. Boiska nie ma, bo jest po przetargu, jest druga firma, z którą zawarliśmy w 

tym roku. Centrum Usług Społecznych jeszcze nie ma, bo nie ma go w budżecie. SUW wody 

to jest 20.000 zł, to nie robimy przetargu, przetargi są ujmowane. Zapytanie o cenę i dlatego 

nie ma w przetargach. My mamy obowiązek umieszczania przetargów w BIP, pracownik tego 

pilnuje. OZE – nie mam jeszcze tego rozstrzygnięcia, pompy ciepła, nic jeszcze nie wiem. 

Mieszkańcy czekają, my również, wniosek jest dobrze napisany. 

Projekt prowadzi gmina Ryjewo ale ja byłam inicjatorem, realizacja nie zależy od nas. Były 

przetargi na sprzęt, na bieżąco. Na pewno strażacy dostaną. Jeśli coś więcej będę wiedziała, to 

przekażę. 

Ad. 11. 

J. Gutmański – radny – jeżeli mówimy o zastoiskach wodnych przy drodze wojewódzkiej, 

to w Białkach również są począwszy od pana Kiliszka, skończywszy koło pana 

Archutowskiego. Mieszkańcy skarżą się. 

E. Krajewska – Wójt – to są sytuacje, gdy nie buduje się całościowo. Chodnik budowaliśmy, 

bo ruch był coraz większy.  Zastoisk jest coraz więcej, drogi niszczeją. Coraz więcej ciężkich 

sprzętów. Studzienki nie są w stanie odprowadzić tej wody. 

J. Gutmański – radny – ja p. Wójt rozumiem, prosiłem o zmianę organizacji ruchu, nic się    

w tym temacie nie robi. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o przejście dla pieszych, policja nie zgodziła się na 

przejście dla pieszych, to jest uzasadnienie Zarządu Dróg.  

J. Piskor – radny – ja chciałbym p. Gutmańskiemu dać odpowiedź, jeden sołtys chciał 

przejść na drugą stronę ulicy na wysokości gminy i policjant powiedział, że przejście jest koło 

poczty. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – na stronie Marszałka Województwa Pomorskiego 

ogłosił projekt dla sołectw, czy gmina będzie składała wniosek, prosimy o informację. 

E. Krajewska – Wójt – to jest do sołtysów, jutro się tym zajmiemy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – proszę o informację zwrotną w jakim kierunku 

pójdzie. Ten projekt skierowany jest do sołectw. Tam jest określone i z tego, co widziałem to 

na wiaty, boiska. 
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J. Gutmański – radny – trzeba by było zebrać  mieszkańców, jeżeli już projekt był złożony 

funduszu sołeckiego. Sołectwo nie ma własnych środków, jedynie w ramach funduszu 

sołeckiego. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – w m-cu październiku 2017 roku klub „Działajmy 

Razem” – składaliśmy wniosek wskazanych osób o nagrody Wójta dla sportowców. Na jakim 

to jest etapie? 

E. Krajewska – Wójt – sukcesywnie na pewno będziemy wynagradzać te osoby. Inni też 

czekają. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – możemy wskazać skąd wziąć środki na te nagrody. 

Dużo radnych nie uczestniczyło w obradach, w ten sposób zaoszczędziliśmy. 

E. Krajewska – Wójt – ja oszczędzam na tylu rzeczach, na pewno temu się przyjrzę. 

J. Piskor – radny – na następną sesję proszę przygotować uchwałę przedłużającą dotacje       

o usuwaniu eternitu. 

E. Krajewska – Wójt – co roku takie uchwały są podejmowane. Nie mamy na to zadanie 

zbyt wiele środków. Cały czas do eternitu dopłacam. Razem z Wojewódzkim Ośrodkiem chcę 

wejść w programy dotyczące dofinansowania np. wymiany pieca 10, 20 czy 30% czy więcej 

procent.  To są kolejne środki, których nie ma w budżecie. Mam nadzieję, że będą tworzone 

nowe programy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – przypominam radnym o składaniu oświadczeń 

majątkowych. Proszę o przygotowanie sprawozdań z prac komisji. Następna sesja przypada   

15 lutego 2018r., chyba, że coś wyniknie np. podpisanie umów. Zaprosimy na sesję 

Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej. Na komisje natomiast zaprosimy kierownika 

posterunku policji i dr weterynarii. 

Ad.12. 

O godz. 17
30

 Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 

 


